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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde den 23. oktober 2024 kl. 17-20 
    

 

                                       

Sted: Kroggårdsskolens personalerum 

Deltagere: Formand: Julie Bjørn Gildsig Poulsen næstformand: Michael P. R. 

Beiskjær  

forældrerepræsentanter: Johanne Lindberg Petersen,  Kristian Vetke 

Jensen, Cecilie Møller Andersen, Maria Franck og Michael Justesen 

forældresuppleanter: Louise Gjervig Lehn og Anne Majella Lund 

Nissen 

   

 Medarbejderrepræsentanter: Katja Anthony, Kasper Holm/Lone 

Hansen 

 

Elevrepræsentanter: Rasmus Dan Jensen og Samuel Lego Aamand 

 

Ledelsesrepræsentanter: Louise Holst Mortensen (skoleleder), Martin 

Pedersen (souschef) og Eva Aas Andersen (afd. leder, ungeskolen) 

 

Fraværende:  Eva Aas Andersen, Louise Gjervig Lehn, Anne Majella Lund, Julie Bjørn 

Gildsig Poulsen og Michael P.R. Beiskjær.  

Mødeleder:   Julie 

Udarbejdet af:  Julie og Louise 

Referent:   Louise Holst Mortensen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Der er forplejning under mødet. 
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1. Bemærkninger til dagsorden, punkter til eventuelt og referent 

 

5 min. 

Der byttes rund på punkt 5 og 7. Besluttet 

Opfølgning 

2. Nyt fra elevrådet 

- Rundvisning på skolen. 

Vi er omkring faglokaler, SFO 2, fællesrum og toiletter. Vi ser på VF i praksis. 

OBS på, at VF ikke betyder, at vi materielt er i mål. Der er stadig slidte faglokaler 

f.eks. fysik.  

Lone fortæller om et aktivt rettighedsråd. Det var en rigtig god i FN byen i 

København til børnerettighedsdag. Fokus var elevmedbestemmelse og 

elevinddragelse.  

 

30 min. 

 Besluttet 

Opfølgning 

3. Korte meddelelser fra ledelsen 

- Besøg af danske skoleelever: En rigtig god og spændende dag. 

Elevrådet fik mulighed for at stille spørgsmål og svare ind i samtaler 

med formand for danske skoleelever, rådkvinde og politiker. 

- Besøg af Hanne Dollerup: En god dag med Hanne, der lytter i 

hverdagen og virkeligheden.  

- Forældremøde aflysning: Dette i forhold til skolefællesskabet. Der 

arbejdes med et nyt format.  

- Børnerettighedsdag: Se under ”Nyt fra elevrådet” 

10 min. 

 Besluttet 

Opfølgning 

4. Velfærdens Fundament og EyeLearn 

 

20 min.  

Aktuelt er der kommet flisebelægning foran det nuværende bibliotek ved det nye 

glasparti. Derudover er der kommet forslag fra arkitekt på Lillegården, 

hovedindgangen samt madkundskab. Personalet er inddraget med relevante 

fagligheder. OBS på inddragelse af eleverne til forslag til lillegården. 

EyeLearn er i fortsat proces. Folier til døre er igangsat.  

Besluttet 

Opfølgning 

SPISNING 20 min. 

       5. Ny budgettildelingsmodel 

           - Høringssvar 

 

30 min. 

Der tales om det tidligere webinar med gennemgang af ny budgettildelingsmodel 

og betydningen for Kroggårdsskolen. Særlige opmærksomhedspunkter ind i et 

høringssvar: 

- Tidlig indsats 0.-3. klasse. Der er fortsat også behov for pædagoger på 

mellemtrinnet. 

- OBS på ”varme hænder”. 

- Driftsmidler er pressede. 

- OBS på nedsat pulje til vikar. 

Besluttet 

Opfølgning 

        6. Økonomi 

- Status og opfølgning 

 

30 min. 

Sanne, sekretær deltager på mødet. Sanne fremlægger model, der viser, hvordan 
skolens budget er sat sammen i et regnskabsår, der følger kalenderåret med en 
fordeling af 7/12 ind i et skoleår (januar-juli) og 5/12 ind i et andet skoleår (august-
december).  
Der er budgetopfølgning hver måned, hvor budgettet reguleret. Der er særlig 
opmærksomhed på antallet af indmeldte i SFO og SFO 2, visiterede elever, vikar og 
drift. Skolen kom sidste år ud af budgetåret med et underskud på ca. 300.000 kr. 
Dette ses ikke nu. Aktuelt kommer skolen ud med et +. Dette kan fortsat ændres 
frem til 31/12, men der styres efter det. Sygdom og visitationer kan ændre billedet.  

Besluttet 

Opfølgning 
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Der er fokus på at bruge midlerne fra SFO og SFO2. Der er et positivt billede med 
flere tilmeldte elever end forventet ved budgetårets start. Dette gør, at der er plads 
til gode aktiviteter samt en bålhytte. 
OBS på skærme til klasser, hvor det er særligt nødvendigt.  
       7. Princip for skolerejser 

             
30 min.  

Der er en opmærksomhed på, hvad der er fokus på ind i en skolerejse. Opsparede 
beløb kan indgå som et ekstra tilskud. Der er fokus på, om det presser forældre og 
om der er en skævvridning. Dette har været et fokuspunkt i en klasse på et 
forældremøde. Andre oplever det ikke, men oplever, at skolen giver gode oplevelser 
og at det forløber gnidningsfrit og med deltagelsesmuligheder for alle. 
Der opleves en forventning om, at der er en ekstra betaling fra nogle forældre og at 
det kan skabe et pres.  
Det er en mulighed at tage til udlandet i 9. Skal der være det? Skal det kun være i 
Norden? 
Oplevelsen er forskellig i forældregruppen i forhold til pres. Der er OBS på, om det er 
ok at flyve.  
Formålet er at skabe sammenhold i klassen og skabe læring. Det forsøges at 
inddrage eleverne i processen.  
Skolen skal bidrage til god anderledeshed.  
Det besluttes at tage punktet på igen til næste forældremøde i forhold til opdatering 
af og godkendelse af princip.  

Besluttet 

Opfølgning 

       8. Eventuelt 5 min. 

- Netværk for skolebestyrelser. Hvem vil være med?  

 

Kære forældrevalgte i de odenseanske skolebestyrelser.  
  
Hen over en række dialogmøder i foråret kom det frem, at jer forældrevalgte i 
skolebestyrelserne efterspurgte netværk, hvor I kunne mødes på tværs, udveksle idéer og 
sparre med hinanden. Derfor etablerer vi nu et fælles netværk for 
skolebestyrelsesmedlemmer i Odense. Formålet er at fremme forældredemokratiet med 
henblik på at styrke den fælles folkeskole i Odense.  
  
Netværket skal være en inspirationskilde for skolebestyrelsesarbejdet på tværs af alle byens 
skoler og styrke samarbejdet og kommunikationen mellem de 34 skolebestyrelser og 
Odense Kommune, ligesom det skal understøtte gensidige inspiration skolebestyrelserne 
imellem. 
  
Som forældrevalgte bedes I derfor udpege én forældrerepræsentant for hver 
skolebestyrelser, der kan indgå i netværket.  
  
Netværket mødes 3 gange årligt, og møderne vil som udgangspunkt altid være todelt. Første 
del af mødet faciliteres af repræsentanter fra Børn- og Ungeforvaltningen. Anden del af 
mødet faciliteres af et formandskab for netværket – forventeligt 3 forældrerepræsentanter - 
der sammen med forvaltningsrepræsentanten kan tilrettelægge og facilitere møderne. 
  
Første møde i netværket finder sted den 19. november kl. 16.30-19 i Salen på Ørbækvej 
100, Indgang A. 
  
På det første møde vil der være velkomst ved undertegnede, oplæg med inspiration til det 
lokale skolebestyrelsesarbejde (lovgivning og rammer, arbejdet med principper, høringssvar, 
budgetter, m.m.). I den anden halvdel af mødet vil der være drøftelse om den 
forældredrevne del af netværket, udpegning af 3 forældre fra kredsen der kan repræsentere 

Besluttet 

Opfølgning 
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forældreperspektivet i forskellige processer, herunder de fortsatte drøftelser af Juni-
erklæringen, give perspektiver til Børn- og Ungeudvalget ift. den bedste udmøntning af 
midler fra dette års budgetprioritering af folkeskolen i Odense mv.  
  
Jeg håber, at I kan se værdien af et netværk på tværs af skolebestyrelserne, samt at I har 
mulighed for at deltage den 19/11. Tilmelding til mødet skal sendes til konsulent Susanne 
Brink på subl@odense.dk senest den 14. november 2024. 
  
Vi ser frem til et givende netværk, hvor inspiration og gode drøftelser bliver løftet i fælles 
forum.  
 
Venlig hilsen 
 
Susanne Crawley Larsen 
Rådmand  

Det besluttes at det ikke behøver at være den samme, der deltager alle tre 

gange. Den 19/11 deltager Maria.  

 

 

 

 

Louise Holst Mortensen (skoleleder) 

mailto:subl@odense.dk

